
 
K bodu  3 

Zhodnocení pilotního projektu v Havlíčkových sadech 
 
A. Schválení  pilotního projektu 
 
Rada městské části Praha 2 usnesením č. 705 ze dne 19. 10. 2010 schválila s 
účinností od 1. 11. 2010 do 30. 4. 2011 ve smyslu ust. § 3 odst. 3 obecně závazné 
vyhlášky č.6/2001 Sb. HMP, o ochraně veřejné zeleně výjimku ze zákazu nechat 
volně pobíhat psy (§ 3 odst.1, písm.g uvedené vyhlášky) na území parku Havlíčkovy 
sady v době od 19.00 do 9.00 hodin v rozsahu návštěvní doby parku. Jednalo se o 
pilotní projekt, který byl časově omezen jak dobou pro volný pohyb psů (od 19.00 do 
9.00 hodin), tak i platností a to do 30. 4. 2010.   
 
Cílem výše uvedeného pilotního projektu bylo na základě dohody s pejskaři 
navštěvující Havlíčkovy sady vyjít vstříc jejich požadavkům a umožnit volné pobíhání 
psů v městskou částí omezené době (od 19 do 9 hodin). Tito pak přislíbili  vedení 
městské části dodržování této dohody a dali záruku za bezproblémové a nekonfliktní 
chování pejskařů (tj. nenechat volně pobíhat psy v době, kdy je to zakázané a uklízet 
psí exkrementy po svých psech) . 
 
B. Hodnocení pilotního projektu 
 
Hodnocení pilotního projektu probíhalo od 1. 11 2010 do 10. 4. 2011. 
 
Od zahájení pilotního projektu (1. 11. 2010) správa zeleně odboru životního prostředí 
v součinnosti se správcem parku společností Komwag, a.s., Městskou policií HMP a 
zahradnickými firmami průběžně sledovala a vyhodnocovala projekt v těchto 
aspektech (viz. příloha č.1, 2, 3): 

1. dodržování zákazu volného pobíhání psů v době od 9 do 19 hodin ze 
strany pejskařů 

2. nárůst/snížení znečištění psími exkrementy (dále PSE) v parku 
3. zvýšení/snížení spotřeby sáčků na PSE 

 
Z výsledků všech zúčastněných vyplývá:  
 
ad. 1. chování pejskařů v době zákazu volného pobíhání psů od 9 do 19 hodin se 
nezlepšilo, počet pejskařů nerespektující zákaz se stále navyšuje (viz.příloha č.1 a č. 
2). Zatímco v listopadu 2010 napomenula ostraha parku 291 pejskařů, v březnu 2011 
to bylo již 582 pejskařů, kteří nerespektovali zákaz volného pobíhání psů v době od 9  
do 19 hodin. Tato situace je zřejmě také způsobena docházením pejskařů z okolních 
městských částí do parku „s možností volného pobíhání psů“, čímž však dochází ke 
zvýšenému „psímu“ provozu v parku. 
 
Z hodnocení MP vyplývá, že v období od 1.11. 2010 do 10.4.2011 bylo zjištěno 
celkem 337 osob, které nedodržovali zákaz volného pobíhání psů. Bylo uloženo 
celkem 251 blokových pokut v celkové výši 56 200,- Kč, v 86 případech řešili 
strážníci domluvou (viz příloha č. 3). 
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ad. 2. dle kontrol všech zúčastněných stran na pilotním projektu došlo k nárůstu 
znečištění PSE v parku (po psu, který se vzdálí od majitele, není možné PSE najít a 
následně uklidit), 
 
ad. 3. dochází ke zvýšení spotřeby sáčků na PSE (vzhledem k větší návštěvnosti 
pejskařů). 
 
 
Na závěr hodnocení lze konstatovat, že s ohledem na  
-  stížnosti/reakce občanů  
   - 1 žádost – 10.10.2010 před zahájením pilotního projektu prosba o jeho 

nepovolení, ohrožování dítěte psem;  
   - 2 stížnosti podané odboru ŽP - 14.11.2010 pes ohrožoval rodinu s dítětem, 

dožadoval se jídla, 8.2.2011 – stížnost na množství PSE 
   -  stížnosti předané přímo příslušníkovi MP – ohrožování psem – (viz příloha č. 3),  
 
- stížnosti pracovníků zahradnické firmy  
   - 2 stížnosti – 2x napadení zahradníků majiteli psy (viz hodnocení správní firmy 

v příloze č. 1),  
 
 
- zjištění ostrahy  
  - 3 zjištění/stížnosti - napadení běžce psem, ukradení rukavice návštěvníci parku 

dobrmanem, napadení pracovníka ostrahy psem  (záznamy ve strážní knize),  
 
a k provedeným kontrolám správní firmy, správy zeleně odboru ŽP a městské policie, 
nedošlo k očekávanému zlepšení „psí situace“ v parku. Agresivita pejskařů 
k ostatním návštěvníkům parku narůstá, v době povolení volného pobíhání se tito 
domnívají, že park slouží pouze k účelu venčení a volnému pohybu psů. 
 
 
C. Doporučení a návrh usnesení 
 
Z výše uvedených důvodů a s ohledem na stanovisko oddělení správy zeleně odboru 
ŽP, správní firmy Komwag, a.s. i Městské policie HMP (tady variantně zrušit v létě 
nebo posunou začátek volného pobíhání na 21 hodinu) nedoporučuje odbor 
životního prostředí povolit výjimku ze zákazu volného pobíhání psů a doporučuje 
pilotní projekt v parku Havlíčkovy sady ukončit. 
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